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Ige:
Olvassuk el Luk 13,1-9.

A covid-járvány ideje alatt fokozódó szomorúsággal figyelem, hogy
nemcsak a világban, hanem a hívők között is egyre nagyobb a zavar az egymásnak
ellentmondó hírek miatt. Fáj, hogy a hívő emberek sem a lényeget látják meg belőle.

Nézzük meg az olvasott Igéből, hogyan viszonyult Urunk, J. Kr. a
hírekhez!

1.) Nem azzal foglalkozott, hogy a hírek igazak-e, vagy nem
Nem mondta, hogy lehetetlen, hogy Pilátus ilyet tegyen. Isten ilyet nem

enged meg, hogy akik Istennek áldoznak, azokat éppen akkor megöljék, és az
Úrnak szentelt áldozat vérét embervérrel elegyítsék.

Nem mondta, hogy Siloámban nem szakadhat le a torony. Isten olyat nem
enged meg, hogy egyszerre 18 ártatlan embert megöljön!

Bár a mai világban egymásnak homlokegyenest ellentmondó és hazug
hírek sokasága jelenik meg, elsősorban nem az a feladatunk, hogy kiderítsük,
melyik igaz, melyik hamis. Ettől van fontosabb kérdés, amint ebből az Igéből
látszik.

A covid-járványt példának hozom fel. Tavaly, amikor az első hírek erről
felröppentek, hamarosan napvilágot láttak olyan hírek is, hogy ez nem igaz. Nincs is
járvány, az egész fel van fújva. Sok ideig ekörül folyt a vita, nem a lényegről. Nem
arról, hogy mit üzen az Úr nekünk egyrészt a járvánnyal, másrészt annak a
tagadásával? Miért van ez az ellentmondás? Mi történik a szellemvilágban, és mi a
célja Istennek és mi a célja a Gonosznak? Mi folyik itt tulajdonképpen?

2.) Urunk nem a felelősöket kereste
Nem beszélt Pilátus ellen. Nem vetette fel azt, hogy Pilátus Rómának, az

elnyomó hatalomnak az embere, és jogosan vagy jogtalanul tette, amit tett. Számára
ez mellékes volt. Ma az emberek a hírekben hallott tragédiák mögött legtöbbször
felelősöket keresnek. Kormányok, ideológiák vagy egyes emberek felelősségét.
Kétségtelenül van ilyen felelősség, de számunkra nem ez a lényeg.

A torony leszakadásánál sem azt kutatta Urunk, hogyan építették azt

meg. Mit csináltak, hogy éppen most szakadt le? Ki érte a felelős? Mi se ezt
keressük, mert számunkra nem ez a fontos! Minden tragédiának, csapásnak más az
igazi üzenete!

Vegyük a covid-járványt ismét példaként. Az emberek nem Isten
üzenetét keresték, hanem a felelősöket. Kik szabadították ránk ezt a vírust? Mi
történt Vuhanban? Kinek állt érdekében ez a járvány? Kik járnak jól vele, stb.?
Persze az egymásnak ellentmondó információkból mindenki azt hiszi el, amit akar.
De ezzel egy tapodtat sem megyünk közelebb a lényeghez.

3.) Urunk, Jézus Krisztus a lényegre tapintott
Kétszer is mondta: ha meg nem tértek, mindnyájan, hasonlóképpen

elvesztek.
Ez a lényeg! Az által a két tragikus esemény által, Pilátus vérengzése és a torony
leszakadása miatt meghaltak által Isten üzent az akkori embereknek, mindenkinek,
hogy térjenek meg Hozzá, mert ellenkező esetben hasonlóképpen elvesznek.

Akkor a nép nem tért meg. Jézust, Isten Fiát megölték. Aztán Isten a Szt. Sz.
eljövetelével az apostolokat mennyei erővel ruházta fel a bizonyságtételre, hogy a
nép térjen meg. Csak kevesen tértek meg. Ezek a kevesek megemlékeztek az Úr
szavairól, amit a templom lerombolásáról és a veszedelemről mondott. Luk 21:20-
21 Mikor pedig látjátok Jeruzsálemet hadseregektől körülvéve, akkor tudjátok meg,
hogy elközelgett az ő elpusztulása. Akkor, akik Júdeában lesznek, fussanak a
hegyekre; és akik annak közepette, menjenek ki abból; és akik a mezőben, ne
menjenek be abba.

Virágvasárnap az Úr sírt Jeruzsálem felett. Olvassuk el Luk 19:42-44.
Amit az Úr Jézus itt mondott, 70-ben bekövetkezett, amikor jött Titus serege

megostromolta Jeruzsálemet. A Krisztusban hívők, a megtértek elhagyták a várost,
amíg lehetett. Aztán Titus a várost a Templommal együtt porig égette. Az ostromot
nagy mészárlás követte. Rengeteg foglyot ejtettek, akiket később gladiátorjátékok
keretében végeztetett ki. Utána megszűnt az önálló zsidó állam.

Isten tehát a figyelmeztetés után kb. 40 év kegyelmi időt adott a zsidó népnek,
amit csak kevesen használtak ki megtérésre. Ugye félelmetesen beteljesedett, amit
mondott az Úr a felolvasott alapigében: ha meg nem tértek, mindnyájan elvesztek.

Értsük meg, hogy a világ eseményei úgy alakulnak, ahogy az Úr előre
kijelentette. Megsokasodott a gonoszság, nincs istenfélelem, eláradt a bűn. Isten ma
is figyelmezteti az emberiséget: Háborúkkal, természeti katasztrófákkal,
földrengésekkel és világjárvánnyal. A covid-járványban megfertőzöttek száma a
világon eddig mintegy 165 millió. A meghaltak száma mintegy 3,5 millió. De ki
tudja hányan haltak meg földrengések, hurrikánok, árvizek, erdőtüzek, rablások,
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gyilkosságok és egyéb katasztrófák miatt? A meghaltak nem voltak bűnösebbek a
többi embertől. A meghaltak sorsával Isten azt üzeni az élőknek: ha meg nem tértek,
mindnyájan, hasonlóképpen elvesztek. Ez a lényeg, ezt kell komolyan venni!

A mostani világjárványból Isten még adott kiutat. Van védőoltás.
Tudom, hogy ezt is támadják, sokan sokféleképpen ellene beszélnek. De tény:

Most még Isten adott az emberiségnek gyógyulást, védekezést, kiutat. Ez kegyelem.
Kegyelmi időt kapott még a világ. De az Úr egyértelművé tette, hogy az utolsó
időben a természeti csapások és a járványok megsokasodnak. Annyira, hogy nem
lesz kiút, nem lesz ellene vakcina! Miért? Mert nem tértek meg az emberek!
Kétségtelen, hogy ebben az utolsó, vészterhes időben a hívőknek nagy feladata és
felelőssége van. Nem az a dolgunk, hogy mi hívők is azon vitatkozzunk, hogy
1.) van-e covid-járvány, vagy nincs?
2.) ha van, kik okozták és miért?
3.) annyi-e a halottak száma, amennyit a kormányok közölnek, vagy nem?
4.) hatásos-e a vakcina, vagy éppen azzal akarják a népet elpusztítani?

Ezek, és ezekhez hasonló kérdések lényegtelenek és félrevezetők. Nekünk hívő
embereknek egyértelműen és határozottan azt kellene képviselnünk és hirdetnünk:
ha meg nem tértek, mindnyájan, hasonlóképpen elvesztek.Mindegy, hogy
járványban, vagy a nélkül, oltással, vagy a nélkül, földrengésben vagy bármiben!

4.) Mennyi kegyelmi idő van még a pusztulásig, a nagy nyomorúságig?
Nem tudjuk! Csak annyit tudunk, hogy kevés! A zsidó népnek Kr. után

még 40 év kegyelmi idő volt. De az Úr Jézus a felolvasott Igében kevesebbről
beszélt.
Olvassuk el még egyszer a 6-9. v: Itt az Úr már nem 40, hanem 4 évről beszél.
Három éve keresi a gyümölcsöt, és még kapnak egy évet. Ha akkor sem terem, ki
kell vágni. Ez elsősorban Izraelre vonatkozik. De mint minden Ige, nekünk is szól!

Ennek az Igének a szavaiból a következőt emelem ki:
Az Úr gyümölcsöt keres az emberek és a népek életében. Legelőször azt, hogy

az Isten jóságára megtéréssel feleljen az ember. Róm 2:4 Avagy megveted az ő
jóságának, elnézésének és hosszútűrésének gazdagságát, nem tudván, hogy az
Istennek jósága téged megtérésre indít?Mily sok jót tett Isten a keresztyén
világgal! Lassan 80 éve nem volt háború Európában. Jólét volt és van! Az Úr hiába
keresi a megtérés gyümölcsét. Megtérés helyett istenkáromlás, istentagadás van.
Isten minden törvényének a felrúgása! A házasság szentségének lábbal tiprása,
paráznaság és mindenféle szexuális bűn! Nem vállalnak gyermekeket, megölik a
magzataikat! A pénz lett az istenük. Egekig ható a kevélység, a tudománynak és
önmaguknak az istenítése! Nem kell bemutatni, mi van, ismerjük. Az Úr hosszan

tűrt, de egyszer csak azt mondta: Még körös-körül megkapálom és megtrágyázom,
aztán meglátjuk. Ezt tette az Úr, amikor a migránsokat Európára és Amerikára
engedte, aztán az egész világra rábocsátotta a covidot. Erre leállt a gazdaság,
előjöttek az egészségügyi mellett a gazdasági és társadalmi bajok. Most vár az Úr,
hogy megtérnek-e az emberek. Ha nem, mindnyájan, hasonlóképpen elvesznek.

Ennek a fényében eltörpülnek azok a kérdések, amivel tele vannak a
híradások pro- és kontra. Ennek a fényében oly mellékes, amin vitatkoznak, hogy
pl., jó vagy káros az oltás, hogy ki mond igazat, és ki hazudik. Nem ez a lényeg,
hanem az: Vannak-e megtérések? Hol a gyümölcs? Mert ha nincs, ha nem lesz:
Vágd ki azt; miért foglalja a földet is hiába! Ha meg nem tértek, mindnyájan
elvesztek!

5.) Mit tegyünk mi, hívő emberek?
Azt, amit Ábrahám tett, amikor Isten el akarta pusztítani Sodomát és

környékét. Imádkozzunk! Ahogyan olvassuk 1Tim 2:1-4-ben. Figyeljük meg, mire
való a csendes és nyugodalmas élet? Nem arra, hogy gazdagodjunk és mellékes
dolgokon vitatkozzunk, hanem megtérésre való, hogy minden ember üdvözüljön és
az igazság ismeretére eljusson.

És azt tegyük, amit Noé tett az özönvíz előtt. 2Pét 2:5 az igazság hirdetőjének
nevezi Noét. Ezt tették a próféták is: Jó előre szóltak, hogy a bűnnek éhség, fogság,
nyomorúság, halál lesz a következménye, ha meg nem térnek. Részleteket olvasok:
Jer 25:4-9 És elküldte az Úr ti hozzátok minden ő szolgáját, a prófétákat, jó reggel
elküldte … Ezt mondták: Térjetek meg már mindnyájan a ti gonosz utaitokról és a ti
gonosz cselekedeteitekből… Mivelhogy nem hallgattatok az én beszédemre: …
csodává és szörnyűséggé teszem őket és örökkévaló pusztasággá. Akkor a babiloni
fogság következett, most viszont az antikrisztusi nagy nyomorúság következik!

De aki megtér, ahhoz Isten irgalmas és kegyelmes. Emlékezzünk Ninivére! Ők
40 napot kaptak megtérésre, és elég volt. Ezt kell hirdetnünk, hogy életveszélyben
vagyunk, nincs sok idő, de még meg lehet térni, és a megtérőknek Isten kegyelmet
ad! Nem szabad olyan mellékvágányra csúsznunk, ahol nem erről, nem a lényegről
beszélünk, hanem beleállunk abba a meddő vitába, amiben a világ kedvét leli!
Világossá kell tenni, hogy csak az Úrhoz való megtéréssel menekülünk meg. Más
nem segít: Se védőoltás, se annak az elvetése, se emberi összefogás, se kormányok,
se nyilvánosság, se orvostudomány, sem más tudomány vagy hatalom nem segít.
Mert minden baj oka a bűn, a megoldás a bűnből való megtérés Istenhez J. Kr. által.

Befejezésül imádkozunk!
Mennyei Atyánk! Látjuk, hogy ez a világ rohamléptekben halad a nagy

nyomorúság felé, de még mindig adtál kegyelmi időt a megtérésre. Kérünk
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népedért, a hívőkért, hogy ezt az időt ne haszontalan dolgokra pazaroljuk el, hanem
imádságra és bizonyságtételre. Kérünk minden méltóságban lévőkért, a csendes és
nyugodalmas életért, hogy még sokan üdvösségre jussanak, amíg lehet. Ámen.

Énekeljük el végül a 96. sz. éneket: Az Úr éjfélkor érkezik.


